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Можно ли с помощью формул проникнуть в самую интимную сферу когнитивных 
функций человека – его творческую лабораторию. Ведь даже воздух этой сферы наполнен                       
импровизацией и неоднозначностью. В последние трипять лет подобные весьма успешные                   
попытки предпринимаются все более широким кругом исследователей – физиологов,                 
психологов и специалистов по нелинейной физике. В этой статье мы рассмотрим два примера                         
творческих процессов – сочинение стихов и джазовую импровизацию. С математической                   
точки зрения, эти процессы имеют много общего и базируются на универсальных принципах                       
ментальной динамики человека. 
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It is possible or not using formulas to penetrate the most intimate sphere of human cognitive                               

functions – his creative laboratory. After all, even the air in this sphere filled with ambiguity and                                 
improvisation. In the last threefive years, such attempts are verysuccessfully taken by the                         
physiologists, psychologists and experts in nonlinear physics. In this article we look at two examples                             
of creative processes – writing poems and jazz improvisation. From a mathematical point of view,                             
these processes have much in common and are based on universal principles of mental dynamics. 
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